



ناقلات تحقق صافي ربح قدره 1,135.8 مليون ريال قطري عن الربع الثالث من العام 2022، بزيادة قدرها 13.2%

الدوحة، قطر- 16 أكتوبر 2022: أعلنت شركة ناقلات، التي تمتلك أكبر أسطول لنقل الغاز الطبيعي المسال في العالم، نتائجها المالية للربع الثالث المنتهي في 30 سبتمبر 2022، حيث حققت الشركة صافي ربح بلغ 1,135.8 مليون ريال قطري مقارنة مع 1,003.6 مليون ريال قطري عن الفترة نفسها من العام 2021.

ومن أبرز النتائج المالية المتحققة في الربع الثالث من السنة المالية 2022:

- تحقيق صافي ربح قدره 1,135.8 ريال قطري، بنسبة زيادة بلغت 13.2%
- ارتفاع أرباح شركات المشاريع المشتركة لنقل الغاز الطبيعي المسال والشركات العاملة في حوض السفن بنسبة 47.2%
- انخفاض المصروفات العمومية والإدارية بنسبة 5.5%

وبوصفها شركة رائدة عالمياً ومزوداً مفضلاً في مجال نقل الطاقة والخدمات البحرية، تواصل ناقلات التزامها بالتميز التشغيلي لضمان وصول الطاقة النظيفة لأحاء العالم دون انقطاع على نحو يتسم بأعلى درجات السلامة والكفاءة. كما تواصل الشركة أيضاً تعزيز القيمة المضافة القيمة لعملائها من خلال خدمات إصلاح السفن، وتصنيع الهياكل البحرية والبرية، وتقديم خدمات القطر والسحب وغيرها من الخدمات البحرية الأخرى.

وتعليقاً على هذه المناسبة، قال المهندس عبدالله السليطي، الرئيس التنفيذي لناقلات: "إن الأداء المالي المتميز لشركة ناقلات يعطي مؤشراً واضحاً على السجل البارز للشركة واستراتيجيتها التوسعية وتميزها التشغيلي في مجال نقل الطاقة والخدمات البحرية. فقد استطاعت شركة ناقلات من تحقيق نمو مستدام وطويل الأجل في قطاع المشاريع المشتركة، وذلك من خلال توسعنا الاستراتيجي بإضافة 4 سفن للغاز الطبيعي المسال وتحسين أداء قطاع المشاريع المشتركة في حوض السفن. كما يأتي التركيز على العملاء في صميم عملياتنا، ولذا تواصل ناقلات التزامها بتلبية متطلبات عملائنا عبر تقديم حلول آمنة وموثوقة وتراعي السلامة في نقل الطاقة إلى مختلف أنحاء العالم. وبفضل الجهود الدؤوبة التي يبذلها جميع الموظفين والبحارة في فريق العمل، تمكنت الشركة من الحفاظ على نموها بصورة سلسة لتحقيق القيمة المتوخاة لعملائها ومساهمتها".

استجابةً للطلب العالمي المتزايد على سوق نقل الطاقة، تنتهج الشركة سياسة التنوع في مجالات نشاطها وحضورها على الساحة الدولية. ومما يبرهن على أدائها المتميز في مجال الأعمال هو إدراج مجلة فوربس الشرق الأوسط في وقت سابق من العام الجاري شركة ناقلات ضمن قائمتها لأقوى 100 شركة في المنطقة للعام 2022، وهي قائمة تضم كبرى الشركات في المنطقة وأكثرها ربحية وقيمة، حيث جاءت شركة "ناقلات" في المرتبة 7 بين الشركات داخل دولة قطر.

وإضافة إلى ما سبق، وتقديرًا لتمييزها في مجالات السلامة والاستدامة واستمرارية الأعمال، نالت الشركة مجددًا وللعام الخامس على التوالي تصنيف الخمس نجوم من مجلس السلامة البريطاني بعد اجتيازها عملية التدقيق الشاملة التي يجريها المجلس على معايير إدارة السلامة والبيئة والصحة المهنية.

تولي ناقلات اهتمامًا خاصًا بتطوير الكفاءات المهنية لجميع موظفيها على حد سواء، بمن فيهم الكوادر الوطنية. وقد نُوجت جهود الشركة الدؤوبة في هذا المجال بحصولها على جائزة التقدير في قطاع الطاقة لعام 2021 لدعم التعلم والتطوير المهني.



من المقرر أن تعقد ناقلات اجتماع علاقات المستثمرين عبر الهاتف لمناقشة النتائج المالية عن الربع الثالث من العام 2022، وذلك يوم 17 أكتوبر 2022، الساعة 1:30 بتوقيت الدوحة، وسوف يكون العرض التقديمي الخاص بهذا الاجتماع متاحًا على الموقع الإلكتروني للشركة قبل انعقاده. لمزيد من المعلومات عن تفاصيل الاتصال للمشاركة في الاجتماع الهاتفي لشركة ناقلات، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني: www.nakilat.com

تأسست شركة ناقلات في العام 2004، وأخذت تواصل مسيرتها في التطور والارتقاء منذ ذلك الحين حتى أصبحت شركة رائدة عالميًا ومزودًا مفضلًا في مجال نقل الطاقة والخدمات البحرية. ويعد أسطول شركة ناقلات هو الأكبر من نوعه في العالم، حيث يضم 69 سفينة لنقل الغاز الطبيعي المسال، كما أنها تتولى إدارة وتشغيل وحدة عائمة لتخزين الغاز الطبيعي المسال وإعادةه لحالته الطبيعية، وأربع سفن كبيرة لنقل غاز البترول المسال. وإلى جانب ذلك، توفر شركة ناقلات خدمات شاملة في إصلاح السفن وتصنيع الهياكل البحرية، وخدمات الوكالات الملاحية، وخدمات القطر وغيرها من خدمات الدعم البحري، وذلك من خلال مشاريعها المشتركة: شركة ناقلات كيبييل للأعمال البحرية المحدودة، والشركة القطرية لتصنيع الهياكل، وشركة ناقلات سفيتزروايزمولر، وشركة ناقلات للوكالات الملاحية المحدودة.

انتهى



Nakilat reports QAR 1,135.8 million net profit for the third quarter of 2022, an increase of 13.2%

Doha, Qatar – 16 October 2022: Nakilat, the world's largest Liquefied Natural Gas (LNG) fleet owner, reported a net profit of QAR 1,135.8 million for the third quarter ended September 30, 2022, compared to QAR 1,003.6 million, reported during the same period in 2021.

Here are the key financial highlights from the third quarter of 2022:

- Net profit of QAR 1,135.8 million, increased by 13.2%
- Profits of joint venture companies operating in LNG transportation and shipyard increased by 47.2%
- General and administrative expenses decreased by 5.5%

The company's solid financial earnings are a direct testament to its position as a global leader and provider of choice for energy transportation and maritime services. In addition to its maritime services, Nakilat's value proposition is further strengthened by offering ship repair, industrial and offshore fabrication, towage and maritime services.

Eng. Abdullah Al-Sulaiti, Chief Executive Officer, Nakilat, said: "Nakilat's outstanding financial performance is a clear indicator of the company's expansion strategy, superior track-record and operational excellence in energy transportation and maritime services. Through the strategic expansion of its fleet with an additional 4 LNG carriers, and the improved performance of its joint ventures operating in the shipyard, Nakilat has achieved sustainable and long-term growth. Customer-centricity is at the heart of our operations and we remain committed to meeting our customers' needs for secure, safe and reliable energy transportation solutions globally. Thanks to the concerted efforts of its employees and seafarers, the company has smoothly sustained its growth momentum and created value for its customers and shareholders."



In response to the greater global demand for clean energy shipping capacity, Nakilat has been diversifying its portfolio and international outreach. Earlier this year, as a testament to the company's excellent business performance, Nakilat was recognized by Forbes Middle East in its 2022 'Top 100 Companies' list, featuring the biggest and most profitable regional companies, coming in the top 7th position in Qatar and 65th in the Middle East.

In addition, the company's excellence in safety, sustainability and business continuity, was once again acknowledged for the 5th consecutive year by the British Safety Council, achieving a five-star rating after completing the Council's comprehensive audit scheme for safety, occupational health and environmental management.

Nakilat places a special emphasis on the development of the professional competencies of its workforce, including national talents. In recognition of the company's robust efforts in this endeavor, Nakilat was awarded the 2021 Qatarization Award at the energy sector for supporting learning and professional development.

Nakilat will host an investor relations conference call on its financial results for the third quarter of 2022. The conference call will be held on Monday, 17 October 2022, at 13:30 (Doha Time), and the presentation will be made available on the company's website prior to the call. For further information on Nakilat's conference call dial-in details, please visit www.nakilat.com

Since its establishment in 2004, Nakilat has evolved into a global leader and provider of choice for energy transportation and maritime services. With the world's largest LNG fleet of 69 LNG carriers, Nakilat also manages and operates one floating storage regasification unit (FSRU), and four very large LPG carriers (VLGCs). In addition, the company provides comprehensive ship repair and offshore fabrication services, shipping agency services, as well as towage and other marine support services through its JVs: Nakilat-Keppel Offshore & Marine (N-KOM), Qatar Fabrication Company (QFAB), Nakilat SvitserWisjmueller (NSW), and Nakilat Agency Company Ltd. (NAC).

-Ends-

نموذج الإفصاح:

شركة قطر لنقل الغاز المحدودة (ناقلات) (ش.م.ع.ق) تفصح عن بياناتها المالية للربع الثالث المنتهي في 30 سبتمبر 2022

أفصحت شركة قطر لنقل الغاز المحدودة (ناقلات) ش.م.ع.ق عن بياناتها المالية للفترة المنتهية في 30 سبتمبر 2022، حيث بلغ صافي الربح 1,135.1 مليون ريال قطري مقابل صافي ربح 1,002.9 مليون ريال قطري لنفس الفترة من العام الذي سبقه.

كما بلغ العائد على السهم 0.20 ريال قطري للفترة المنتهية في 30 سبتمبر 2022 مقابل عائد على السهم 0.18 ريال قطري لنفس الفترة من العام الذي سبقه.

Disclosure Form:

**QATAR GAS TRANSPORT COMPANY LIMITED (NAKILAT) (Q.P.S.C.)
DISCLOSES ITS FINANCIAL STATEMENTS FOR THE 3RD QUARTER
ENDED SEPTEMBER 30, 2022**

Qatar Gas Transport Company Limited (Nakilat) (Q.P.S.C.) disclosed its financial statements for the period ended on September 30, 2022. The statements shows that the net profit is QR 1,135.1 million Compared to net profit amounting to QR 1,002.9 million for the same period of the previous year.

Earnings per Share (EPS) amounted to QR 0.20 For the period ended September 30, 2022, to EPS amounted to QR 0.18 for the same period of the previous year.